
پرسپوليس يك بار 
دنيا حيدري
   گزارش

باب��ت  ديگ��ر 
بي كفايتي ه��اي 
مديريتي كاسه چه كنم، چه كنم به دست گرفته 
و خطر محروميت از فصل نقل و انتقالات را بيخ 
گوش خود احساس مي كند، آن هم در شرايطي 
كه باعث و باني اين فاجعه كمافي السابق بي هيچ 

دغدغه اي روزگار مي گذراند. 
ش��وك جدايي كالدرون كم از پاي��ان همكاري با 
پروفسور نبود، تصميم گذشتن از مربيان موفقي كه 
براي هوادار پرسپوليس هضم شدني نبود. با وجود 
اين عملكرد موفق كالدرون در پي قطع همكاري 
با برانكو و موفقيت هاي يحيي بعد از راهي كردن 
كالدرون، باعث شد اين دو داستان آنقدر ها كه بايد 
براي مديران وقت پرسپوليس )عرب و انصاريفرد( 

دردسرساز نشود. 
    

داس��تان اما با جداي��ي برانكو و كال��درون براي 
پرسپوليس به نقطه پايان نرسيد. اگرچه موفقيت 
سرخپوش��ان بعد از پروفس��ور و مرد آرژانتيني 
همچنان ت��ا گلات قهرمان��ي ادامه ياف��ت، اما 
هزينه هنگفت بجا مان��ده از دو ق��راردادي كه 
رقم آن به واسطه عدم تعهد مديران اين باشگاه 
نجومي شده بود، بارها يقه پرسپوليس را گرفت 
و علاوه بر عواقبي چون بس��ته شدن پنجره نقل 
و انتقالات، اين تيم را در معرض خطراتي چون 
كسر امتياز و حتي س��قوط به ليگ پايين تر نيز 

قرار داد، به ط��وري كه بارها و باره��ا تن و بدن 
هوادار پرسپوليس از عواقب بي تعهدي مديراني 
چون ع��رب و انصاريفرد لرزيد. ح��ال آنكه هيچ 
يك از اين تهديد ها و خطراتي كه پرس��پوليس 
بارها بيخ گوش خود حس كرد باعث نشد آب در 
دل مديران بي كفايت اين باش��گاه تكان بخورد. 
مديراني كه بابت بي تعهدي ها و بي كفايتي هاي 

خود حتي بازخواست هم نشدند!
البته پرونده برانكو بسته ش��د، اما بعد از آنكه كارد 
به استخوان مربي رس��يد كه در طول حضورش در 
پرسپوليس همواره چشم بر مطالبات پرداخت نشده 
خود بسته بود و كلامي بابت عدم تعهد باشگاه بر زبان 
نرانده بود، ولی حرف هاي خلاف واقع مديران وقت 
پرس��پوليس )انصاريفرد( و نماينده های او كار را به 
جايي رساند كه به طور واضح برابر تيمي كه تأكيد 
داشت خاطراتش با آن را فراموش نمي كند، بايستد.

    
داستان كالدرون اما هنوز به نقطه پايان نرسيده 
و بي كفايتي هاي مديران غيرمتعهد پرسپوليس 
كار اين پرونده را نيز به درازا كشانده است! حال 
آنكه تمام داستان مرد آرژانتيني با پرسپوليس به 
سوءمديريت كسي برمي گردد كه مي توانست اين 
داستان را بي هيچ ضرر و زياني به پايان ببرد. يعني 
سرخپوش��ان با پرداخت 300 هزار دلار پيش از 
قرارداد 880 هزار دلاري اين مربی تا پايان سال 
2019)نيم فصل ليگ نوزدهم( مي توانستند هر 
زمان با ادعاي نارضايتي از اين مربي، او را اخراج 

كنند، آن هم بي آنكه ني��ازي به پرداخت مابقي 
دس��تمزدش باش��د. انصاريفرد ام��ا ترجيح داد 
اين ماجرا به ش��كلي ديگر پيش برود، آن هم در 
شرايطي كه از يك سو چك طلب سرمربي را در 
دست داشت و از سوي ديگر درست در روزهايي 
كه پرسپوليس مشغول پيروزي برابر حريفانش 
بود براي جلب نظ��ر جايگزين م��رد آرژانتيني 

مي كوشيد! 
با وجود اين به جاي آنكه بي سر و صدا به اين همكاري 
پايان دهد تا ضرري متوجه باش��گاه نشد، به دليل 
بي كفايتي هاي مديريتي ضرري 745 هزار دلاري 
روي دست پرسپوليس گذاشت تا اين باشگاه ها بعد 

از گذشت ماه ها همچنان از جبران آن عاجز باشد.
    

اين در حال��ي بود كه در پي ع��دم تعهد مديريت 
باشگاه براي پرداخت مطالبات كالدرون، انصاريفرد 
نامه اخطار وكيل مرد آرژانتيني را هم دريافت كرد. 
نامه اي كه خطر فس��خ قرارداد از سوي سرمربي 
تيم را به دنبال داشت و باشگاه را ناچار به پرداخت 
175هزار دلار به كالدرون كرد، اما تعلل در پرداخت 
125هزار دلار ديگر براي تكميل قس��ط اول كار 
دست پرسپوليس داد. البته كالدرون بعد از ترك 
ايران در هفتم دي م��اه 98 تا 30 دي به باش��گاه 
فرصت داد براي پرداخت مطالباتش، اما تسويه با 
كالدرون از سوي مديريت پرسپوليس جدي گرفته 
نشد تا اين داستان رفته رفته به گره كوري تبديل 

شود كه حالا باز كردنش مكافات شده است. 

انصاريفرد كه اين روزها بي هيچ دغدغه اي بابت 
بلايي كه به جان پرس��پوليس انداخته، روزگار 
مي گذراند خوب مي دانس��ت تعلل در پرداخت 
125ه��زار دلار باقيمانده از قس��ط، اين حق را 
به كالدرون مي دهد كه ق��راردادش را يك طرفه 
فسخ كند و اين شايد بهترين اتفاق براي مديري 
بود كه به دليل عدم صداقت با سرمربي تيمش 
به مش��كل خورده بود. او همچنين مي دانس��ت 
فس��خ يك طرفه قرارداد از س��وي كال��درون به 
اين معناس��ت كه باش��گاه بايد مابقي رقم درج 
ش��ده در قرارداد او را هم بپردازد، اما از آنجايي 
كه انصاريفرد به اين مسئله واقف بود كه دوران 
مديريت در باش��گاه هاي فوتبال اي��ران خيلي 
طولاني نيس��ت و او مي تواند با خري��دن زمان 
پرداخت طلب اين مربي را بر دوش مديران بعدي 
بيندازد، بي هيچ دغدغه و نگراني كار را به جايي 
رساند كه داستان اين مربي به جاي فيصله پيدا 
كردن با 125 هزار دلار به هزينه اي گزاف تبديل 
شود و به واسطه هنرمندي مديريتي او هزينه اي 
745 هزار دلاري روي دست باشگاه بماند. البته 
كه طلب والنس��يا، يكي از دس��تياران كالدرون 
توسط س��ميعي مديريت فعلي باشگاه پرداخت 
شده، اما پرسپوليس همچنان بابت سوءمديريت 
انصاريفرد كه هرگز پاسخگوي تصميمات سراسر 
اشتباهش نبوده، موظف به پرداخت 700 هزار 
دلار ديگر است اگر مي خواهد بار ديگر از پنجره 

نقل  و انتقالات محروم نشود.
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سعيد احمديان

فريدون حسن

پي اس جي پس از مسي، به دنبال جذب رونالدو است
پيش به سوي تابستان رويايي 2022

حضور همزمان مسي و رونالدو در يك تيم، يكي از جذاب ترين آرزوهايي 
است كه خيلي از هواداران فوتبال در رؤياهاي ش��ان آن را حتماً مرور 
كرده اند. دو فوق ستاره فوتبال جهان كه در يك دهه گذشته هرچه توپ 
طلا بوده را بين خودشان تقس��يم كرده اند. حالا پس از رفتن مسي به 
پاريس، گفته مي شود ناصر الخليفي مالك متمول پي اس جي به دنبال 
عملي كردن اين پروژه كهكشاني است. پروژه اي كه براي تابستان آينده 
برنامه ريزي شده و مي تواند پي اس جي را به رؤيايي ترين باشگاه تاريخ 

فوتبال جهان تبديل كند. 
هفته گذشته وقتي همه نگاه ها در ورزش متوجه توكيو و روزهاي آخر 
المپيك 2020 بود، خبر جدايي ليونل مس��ي از بارسا مثل بمب همه 
چيز را تحت تأثير قرار داد، آن هم در حالي كه تصور مي شد با بازگشت 
دوباره خوان لاپورتا به صندلي مديريتي آبي و اناري ها و رابطه خوبي كه 
او با ستاره آرژانتيني بارسا داشت، مسي در نيوكمپ ماندني شود. حال 
در شرايطي كه كمتر كسي پيش بيني مي كرد مسي از بارسا جدا شود، 
خبر تلاش پاري س��ن ژرمن براي جذب رونالدو را هم نمي توان جدي 
نگرفت. خبري كه رسانه هاي اسپانيايي هفته گذشته همزمان با حضور 

مسي در تمرينات پي اس جي از آن پرده برداشتند. 
در هم��ان روزي كه عكس خ��وش و بش كيليان امباپه و مس��ي پس از 
شنيده هايی كه درباره دلخوري ستاره فرانسوي پي اس جي از آمدن ستاره 
آرژانتيني به گوش مي رسيد، شايعاتي درباره خروج او از پارك دوپرنس و 

آمدن كريستين رونالدو به پاريس در تابستان آينده منتشر شد. 
جدايي امباپه از پي اس ج��ي مي تواند فوتبالي ها را ب��ه محقق كردن 
رؤيا ي ش��ان نزديك تر كند. امباپه جوان كه سال هاس��ت در تيررس 
رئال مادريد ق��رار دارد، يكي از هدف هاي بزرگ پ��رز رئيس جاه طلب 
مادريدي هاست كه هيچگاه علاقه اش را از آوردن شماره 10 پاريسي ها 
به سانيتاگوبرنابئو پنهان نكرده است. اگرچه با وجود پيشنهادات رئال، 
الخليفي با آن مخالفت كرده است. امباپه در عين حال تمايل چنداني 
براي امضاي قرارداد جديد در پايتخت فرانسه نشان نمي دهد و انتظار 

مي رود تابستان آينده به عنوان بازيكن آزاد به رئال مادريد بپيوندد. 
البته ناصر الخليفي در جريان كنفرانس مطبوعاتي بعد از انتقال ليونل مسي 
به پی اس جی اعلام كرد حالا با توجه به جذب ليونل مسي اتفاق مورد نظر 
كيليان امباپه نيز رخ داده و اين تيم يك پروژه برنده محس��وب مي شود و 
ستاره فرانسوي نمي تواند بهانه اي براي جدايي بياورد. اما چه كسي است 
كه نداند امباپه تصميم قطعي خود را گرفته و به خانواده اش هم اطلاع داده 
كه مي خواهد ب��راي رئال مادريد بازي كند. بي��ن رئال مادريد و امباپه نيز 

تماس هايي برقرار شده و او جواب مثبت را به اين باشگاه داده است. 
در صورت جدايي امباپه در تابستان آينده، پروژه بزرگ الخليفي كليد 
مي خورد و گفته مي ش��ود او به دنبال جذب رونالدو در تابستان آينده 
خواهد بود. قرارداد رونالدو هم با يووه در پايان فصل آينده تمام می شود 
و پي اس جي می تواند به صورت رايگان و ب��دون اينكه بخواهد هزينه 
سرسام آوري را براي رضايتنامه س��تاره پرتغالي پرداخت كند، او را به 

خدمت بگيرد. 
گفته مي شود خورخه مندس، نماينده رونالدو از همه چيز آگاه است و 
انگيزه بيشتري براي اين انتقال دارد. در صورتي كه رونالدو تابستان آينده 
به پي اس جي بپيوندد و قرارداد دو ساله اي با اين باشگاه امضا كند به سن 
39 سالگي می رس��د، زماني كه گفته مي شود او در حال تصميم گيري 

براي كنار گذاشتن فوتبال يا رفتن به ليگ ايالات متحده يا قطر است. 
البته بايد براي تحقق اين رؤيا تا تابس��تان آينده منتظر ماند، به طور 
قطع هم تيمي شدن كينگ لئو 34 س��اله و سي آر سون 36 ساله كه با 
وجود سن ش��ان همچنان در بالاترين سطح خود بسر مي برند در كنار 
نيمار مي تواند پي اس جي را به كهكش��اني ترين تيم تاريخ باشگاه هاي 

جهان تبديل كند. 
البته اين اولين بار نيست كه ماجراي همبازي شدن مسي و رونالدو كه 
روي هم 11 توپ طلا و بهترين بازيكن جهان را كسب كرده اند، مطرح 
می شود. سال گذشته هم پس از دلخوري مسي از جوزپ بارتومئو، مدير 
وقت بارسا شايعات جدي درباره خداحافظي  او از نيوكمپ و پيوستنش 
به يووه ب��ه عنوان مقصد آينده و هم تيمي ش��دن ب��ا رونالدو به گوش 
مي رسيد كه با ماندن مسي در نيوكمپ منتفي شد. حالا بايد به انتظار 
نشست و ديد اين بار پاريسي ها اين رؤيا را عملي مي كنند يا باز هم اين 

پروژه بلندپروازانه شكست مي خورد.

تيمي كه همچنان تاوان سوءمديريت مديران نالايق را پس مي دهد

داغ بي كفايتي انصاريفرد بر پيشاني پرسپوليس

سنگ تمام جويباري ها براي يزداني 
اينكه مي گويند مازندران قطب كشتي ايران و جهان است بيراه نمي گويند. 
اين را مي ش��د در چهره تك تك آنهايي كه پنج شنبه به استقبال حسن 
يزداني آمده بودند، ديد. استقبال پرشور از قهرماني كه پيش از اين نشان 
داده بود قبل از آنكه قهرمان باشد يك پهلوان مردمدار است و به همين 
خاطر جويباري ها در استقبالش سنگ تمام گذاشتند تا ثابت كنند رنگ 
مدال براي آنها در احترام به پهلوان شان اهميت زيادي ندارد. يزداني اميد 
كسب مدال طلا بود، ولي نقره اي شد. با اين حال مردم جويبار نشان دادند 
كه حسن يزداني هميشه براي شان طلايي اس��ت. حسن يزداني پس از 
كسب مدال نقره المپيك و بازگشت به ايران در بدو ورود به شهر جويبار 
مورد استقبال گسترده هواداران كشتي و مردم جويبار قرار گرفت. يزداني 
كشتي گير وزن 86 كيلوگرم كشورمان در فينال المپيك 2020 با نتيجه 

4بر3 برابر ديويد تيلور شكست خورد و به مدال نقره رسيد.

برنز گرفتم تا دست خالي برنگردم

پارالمپيك هم تماشاگر ندارد
بعد از برگزاري موفق بازي هاي المپيك، مقامات ژاپني تصميم گرفتند       خبر
بازي هاي پارالمپيك را نيز بدون حضور تماشاگر برگزار كنند. بيماري 
كرونا قبل از ش��روع المپيك در ژاپن بالا گرفت تا جايي كه مس��ئولان اين كش��ور مجب��ور به اعمال 
محدوديت هاي شديد و از جمله ممنوع كردن ورود تماشاگر به ورزشگاه ها شدند. حال كه تنها چند روز 
تا شروع رقابت هاي پارالمپيك مانده، راهي نبود جز اينكه اين بازي ها هم پشت درهاي بسته برگزار شود. 
روزنامه ژاپني يوميوري روز گذشته خبر داد مسئولان برگزاري بعد از جلسه ويژه خود تصميم گرفتند 
محدوديت هاي المپيك را در پارالمپيك نيز اجرايي كنند. هزاران ورزش��كار حاض��ر در اين بازي ها از 
24آگوست )دوم شهريور( مجبورند با تحمل شرايط سخت و محدوديت هاي اعمال شده در ورزشگاه های 

خالي از تماشاگر با رقبا به رقابت بپردازند تا شايد از اين طريق شيوع كوويد 19 در توكيو كاهش يابد.

اين روزها هرچه كشتي فرنگي اوضاع 
شيوا نوروزي
      بازتاب

آرامي را پش��ت س��ر مي گ��ذارد، 
آزادكاران چش��م انتظار تصمي��م 
فدراسيون براي انتخاب سرمربي تيم ملي هستند.  عليرضا دبير،  رئيس 
فدراسيون كشتي خيالش از بابت تيم ملي فرنگي راحت است. نتيجه 
كسب شده در المپيك هم باعث شده او بيشتر از قبل به محمد بنا و 
تيمش اطمينان داشته باشد.  دبير مي گويد: »كشتي فرنگي بايد چهار 
مدال مي گرفت. نظر بنا و س��وريان پيش از المپيك اين بود كه  علي 
گرايي و ساروي شانس مدال طلاي ما هستند، اما من مي گفتم رضا 
گرايي و ساروي. از كادر فني كشتي فرنگي تشكر مي كنم. بگذاريد حرف 
دلم را بزنم، هرچند شايد بنا راضي نباشد. بنا يك موهبت براي كشتي 
ماست. مقام معظم رهبري هم  چند روز پيش يك پيام خصوصي به او 
داد كه جا دارد تش��كر كنم. هرچن��د درباره كادرش ممكن اس��ت 
حرف هايي داشته باشم، اما او بايد تصميم مي گرفت كه با چه كساني 
كار كند. بنا از 10 آيتم يك مربي كامل 9 آيتم را داراست.« در آن سو اما 

وضعيت كشتي آزاد  هنوز مشخص نيس��ت. هرچند كه پالس هاي  
اميدوار كننده اي از جلسه دبير با غلام محمدي به گوش مي رسد و اين  
احتمال وجود دارد كه محمدي در تيم ملي ماندگار شود. با اين حال 
هنوز هم بحث تغيير كادر فني وجود دارد. دبير هرچند از عملكرد تيم 
ملي كشتي آزاد رضايت چنداني ندارد،  اما مي گويد: »واقعيت كشتي ما 
همين است كه ديديد. با يك يا دو سال وقت گذاشتن كاري نمي شود 
كرد. حداقل هشت سال بايد كار شود تا در المپيك يك كشتي گير به 
مدال طلا برسد. محمدي قبل از من انتخاب شده بود و من هم با او كار 
را ادام��ه دادم، او خيلي مرتب و با نظم كارش را دنب��ال كرد. در حال 
بررسي هستيم و آدمي نيستم كه زود تصميم بگيرم.  غلام محمدي 
يك سرمايه براي كشتي ماست و 20 سال سابقه دارد. اگر حسن يزداني 
طلا مي گرفت، محمدي الان غلام مورينيو مي شد.«  حالا بايد منتظر 
بود و ديد كه سرانجام دبير  از بين پژمان درستكار، محسن كاوه، حسن 
محبي، مجيد تركان و عليرضا رضايي چه كسی را برمي گزيند يا  اينكه 

می خواهد با غلام محمدي ادامه  دهد.

آزادكاران منتظر اعلام نام سرمربي 
 دبير:

 بنا موهبت كشتي ايران است

نفر سوم كشتي 
اشرف رامين

    چهره
فرنگي المپيك 
توكي��و اميدوار 
است همچنان صاحب دوبنده تيم ملي بماند و در 
المپيك پاري��س مدال خوش��رنگ تري را براي 
كش��ورمان به ارمغان بياورد. اميرحسين زارع، 

فرنگي كار سنگين وزن ايران در توكيو 2020 
در حالي به مدال برنز بازي ها بسنده كرد 
كه با شكس��ت مقاب��ل پترياش��ويلي 
گرجستاني از رسيدن به فينال بازماند. 
زارع 20 س��اله در گفت وگو با تسنيم 

تأكيد ك��رد در پاريس 2024 
اشتباهاتش را جبران خواهد 

ك��رد:  »پترياش��ويلي 
كش��تي گير باتجربه اي 
است. پا را مي گيرد، نگه 
مي دارد تا حريف خسته 
شود و بعد به دنبال فن 
زدن مي رود. اين شگرد 
اوست. به اين فكر كردم 

كه بايد لااقل م��دال برنز 
بگيرم تا دس��ت خالي به 

ايران برنگردم. برايم خيلي سخت بود، چون از نظر 
روحي و بدني خودم را براي مدال طلا آماده كرده 
بودم. باز هم جا دارد تش��كر وي��ژه اي از ابراهيم 
مهربان و غلامرضا محمدي داش��ته باشم كه در 
فاصله بين كشتي نيمه نهايي و رده بندي خيلي با 
من صحبت كردند تا با روحيه خوب روي تشك 
برو و به حداقل مدال برسم. در اين سه سال 
باقي مانده تا المپيك فرانس��ه بايد خوب 
تمرين كنم تا ابتدا ملي پوش سنگين وزن 
تيم ملي شوم و پس از آن بهترين مدال را 
بگيرم. اگر كادر فني صلاح بداند، من براي 
كشتي گرفتن مشكلي در مسابقات 
جهاني 2021 ندارم و دوس��ت 
دارم عضو تيم ملي در مسابقات 
نروژ باشم. حس مي كنم اين 
مسئله به نفعم خواهد بود. 
مي دانم كم نگذاشتم، اما 
در آينده هم��ه چيز را 
جبران مي كن��م. مادرم 
دوست داشت درسم را بخوانم، 
اما حالا مي خواهد تنم سالم باشد 

و براي كشور مدال بگيرم.«

احساساتي تصميم نمي گيرم
علي دادگر، رئيس فدراس��يون تيراندازي در مورد عملكرد تيراندازي 
كشورمان در المپيك اظهار داشت: »در مجموع به كارنامه فدراسيون 
تيراندازي و تيم اعزامي نمره مثب��ت و قابل قبولي مي دهم. هرچند در 
تپانچه فوق العاده عمل كرديم، اما در تفنگ مي توانس��تيم بهتر از اين 
باشيم. طبق چارچوب پيشنهادي سرمربي كه مورد موافقت فدراسيون 
قرار گرفت، انتخاب تيراندازهاي اعزامي انجام ش��د. نتايج خدمتي در 
مسابقات كرواس��ي خيلي ضعيف تر بود. وي در اين رقابت ها به عنوان 
نفر چهل و دوم جهان كار خود را تمام كرد و كرم زاده در جايگاه نفر اول 
جهان به فينال آن مسابقات رسيد. هيچ عقل سليمي از ما نمي پذيرد كه 
نفر اول جهان را حذف و نفر چهل و دوم جهان را جايگزين وي كنيم. تابع 

احساسات نيستيم، بلكه تابع منطق و چارچوب هاي قانوني هستيم.«

نشست خبري آلكنو تحريم شد
 نشست خبري آنلاين ولاديمير آلكنو، سرمربي روسي واليبال ايران 
قرار بود در فدراسيون واليبال پيگيري شود كه به دليل اهميت ندادن 
فدراسيون به پروتكل هاي بهداشتي از س��وي خبرنگاران تحريم شد. 
خبرنگاران حاضر در فدراسيون به دليل وضعيت سياه كرونايي و احترام 
به كادر درمان درخواس��ت كردند براي كاهش خطر انتقال كرونا در 
فدراسيون حاضر نشوند و از طريق اينترنت به پوشش خبري بپردازند، 
اما فدراسيون واليبال اصرار داشت كه حتماً صحبت هاي آلكنو، آن هم 
به صورت آنلاين در فدراس��يون واليبال به گوش خبرنگاران برسد كه 
اين موضوع واقعاً تعجب برانگيز است!  قرار بود مانلي كسرايي، مترجم 
شخصي آلكنو در فدراسيون واليبال صحبت هاي آنلاين آلكنو را براي 
خبرنگاران ترجمه كند، اما عدم رعايت پروتكل هاي بهداشتي توسط 
فدراسيون واليبال باعث شد خبرنگاران جلسه را ترك كنند. افراد زيادي 
براي پوشش صحبت هاي آلكنو به فدراسيون رفته بودند، ولی فدراسيون 

واليبال مكان مناسبي را براي اين نشست در نظر نگرفته بود.

ذهنيت پيروزي، ثمره حضور توخل در چلسي
يك قهرماني ديگر براي آبي ها به دس��ت 
آمد. چلسي همان تيمي است كه من سيتي 
را در فينال ليگ قهرمانان شكس��ت داد و 
جام را از آن خود كرد. با قدرت و ذهنيتي 
كه تيم توماس توخ��ل دارد معلوم بود كه 
ويارئال در س��وپركاپ اروپا مقابل چلسي 
نمي تواند موفق ش��ود. البته نبرد ويارئال 
و چلس��ي براي تعيين قهرمان به ضربات 
پنالتي كشيد، ولي در نهايت تيم انگليسي 
دومين جامش را با توخل به دست آورد. در اين موفقيت ها نقش سرمربي 
بسيار پررنگ است. فصل گذشته كسي از چلسي انتظاري نداشت، با وجود 
اين آنها فاتح اروپا و سوپركاپ اروپا شدند. حالا در اين شرايط انتظارات 
از تيم لندني بالا رفته و با شروع فصل همه منتظر جدال چلسي با مدعي 
اول ليگ برتر هستند. شاگردان توخل حالا دو جام اروپايي را در دست 
دارند و ذهنيت پيروزي در اين تيم نهادينه شده است. رختكن چلسي 
كاملًا يكدس��ت اس��ت و همه بازيكنان مثل برادر با هم رفتار مي كنند. 
اتحاد تيمي باعث شده شاگردان چلسي با باور به توانايي هاي خود از حالا 
مدعي قهرماني محسوب شوند. انتظار منطقي از چلسي رقابت جانانه با 
منچسترسيتي مدافع عنوان قهرماني و كنار زدن اين تيم است. درخشش 
چلسي خطر بزرگي براي تيم هاي جزيره محسوب مي شود، به خصوص 
حالا كه روملو لوكاكو را نيز دوباره به خدمت گرفته است. قطعاً توخل از 
خريد اين بازيكن هدف هاي زيادي داشته، چراكه مهاجم پيشين اينتر 
يكي از بهترين گلزنان سري آ بود و اگر با همان آمادگي در ليگ برتر بازي 
كند قطعاً مي تواند به آقاي گلي هم بينديشد. علاوه بر خط حمله، توخل 
روي دروازه بانش نيز حساب ويژه اي باز كرده، كپا همان كسي است كه با 
مهار دو ضربه پنالتي فرشته نجات چلسي لقب گرفت و يك جام ارزشمند 
را به تيمش هديه داد. فصل س��ختي در انتظ��ار قدرت هاي اول فوتبال 
انگليس است و تيمي در پايان فصل سرش را بالا خواهد گرفت كه هرگز 

نااميد نشود و به تلاشش تا آخرين لحظه ادامه دهد.

عمليات فريب كميته ملي المپيك!
بعضي وقت ها فقط مي توان تأسف خورد. بعضي وقت ها اصلاً مات مي مانيد 
از اين همه سوءاستفاده و اين همه فرافكني براي پاسخ ندادن به انتقادات 

درست و بعضي وقت ها حتي نمي توانيد تأسف هم بخوريد!
داستان باز ماجراي هزينه كرد از جيب بيت المال است. هزينه براي سفر 
مشتي مدير به بهانه حضور و نظارت بر ورزشكاران المپيكي با انواع و اقسام 
پس��ت هاي ممكن و غيرممكن و مربوط و نامربوط. جاي تأس��ف است 
كه وقتي صداي اعت��راض درمي آيد »كذب« عنوان مي ش��ود و به جاي 

پاسخگويي رو به فرافكني ها و سفسطه ها می آورند. 
اعتراض نماينده مجلس به اعزام بي مورد مديران وزرات ورزش و كميته 
ملي المپيك به توكيو را مسئولان كميته با يك بيانيه پرطمطراق پاسخ 
دادند، اما پاسخي كه هيچ ارتباطي به انتقادهاي وارد شده، نداشت. انتقاد 
شده بود كه چرا بايد تمام اعضای هيئت اجرايي كميته ملي المپيك در 
توكيو حضور داشته باشند، اما اين پاسخ داده شد: »خوشبختانه دومين 
نتيجه تاريخي حضور ايران در ادوار المپيك رقم خورده است. خوشبختانه 
نتايج كاروان ستارگان ايران زمين در رتبه بالاتر از تمام كشورهاي منطقه 

و دنياي اسلام قرار گرفته است.«
چه ارتباطي بين اين دو مقوله وجود دارد، ما هم مانده ايم معطل. جالب اينكه 
خودشان آمار مي دهند كه 180 نفر كل اعضای كاروان بوده اند و 133 نفر از 
اين جمع ورزشكار، سرمربي، مربي، آناليزور كادرهاي پزشكي و فني مرتبط با 
مسابقات، فقط ما مانده ايم كه اگر اين همه آدم مرتبط با ورزشكار اعزام شده، 
اين وسط چطور صداي اعتراض ورزشكار بلند شد كه مربي نداشتم يا صداي 
سرمربي بلند شد كه نگذاشتند كمك من اعزام شود يا اينكه ورزشكارمان 

مجبور شد مخفيانه از امكانات ورزشكاران خارجي استفاده كند!
حداقل كاش اينقدر براي ورزش ايران احت��رام قائل بوديد كه بهانه هاي 
درست تري مي تراشيديد براي فرار از پاسخگويي. اينكه سطح ورزش ايران را 
اينقدر پايين بياوريد كه آن را با كشورهايي كه حتي تك مدال هم در المپيك 
ندارند مقايسه كنيد جاي بسي تأسف دارد. اينكه براي توجيه مسافرت خود 
با هزينه بيت المال كارنامه معمولي )نمي گوييم شكست خورده و ضعيف( 
كاروان توكيو را دومين نتيجه تاريخي حضور ايران در ادوار المپيك قلمداد 
كنيد جاي تأسف دارد. فرافكني و آسمان و ريسمان بهم بافتن هم حدي 

دارد كه مديران ورزش كشور حتي از آن نيز گذشته اند. 
كميته ملي المپيك بهتر بود به جاي اينكه براي پاسخگويي به انتقاد مطرح 
شده از جهان اسلام و تاريخ مايه بگذارد، بگويد كه كدام يك از اسامي اعلام 
شده در مجلس مسافر توكيو نبودند، آن وقت می توانست از كذب بودن اين 
انتقاد سخن بگويد. ما هنوز فراموش نكرده ايم كه در ادوار گذشته چگونه 
آقايان مسئول براي اينكه پاي سكو حاضر شوند با هم درگير شدند و مايه 

آبروريزي كشور را فراهم كردند. 
ما خوب مي دانيم كه چگونه مسئولان وزارت ورزش و كميته ملي المپيك 
براي حضور در چنين مسافرت هايي سرودست مي شكنند. پس اين را هم 
خوب مي دانيم كه براي حضور در توكيو از مدت ها قبل چمدان هايتان را بسته 
بوديد و حالا كه با انتقاد روبه رو شده ايد، آن را »كذب« مي ناميد. متأسفانه اين 
را هم خوب مي دانيم كه چگونه تيم هاي خبري خاص خود را داريد، آدم هايي 
كه حتي يك مسافرت را هم از دست نمي دهند و هميشه نام شان در جمع 

تيم رسانه اي و خبري اعزامي به اقصي نقاط جهان ديده می شود. 
كاش كميته ملي المپيك ايرادهاي بهتري را به اين انتقاد درست وارد مي كرد 
و بعد آن را ك��ذب می خواند. حالا ما هم مانن��د نمايندگان مجلس منتظر 
جمع بندي نهايي آقايان و اعلام ليس��ت دقيق افراد اعزامي با موقعيت ها و 
مسئوليتي كه داشتند، هستيم. فقط اميدواريم كه ليست اعلام شده چيزي 

نگويد و عكس ها، تصاوير و گزارشات ارسالي چيزي ديگر!

ريو فرديناند

ديلي ميل


